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PROTOKÓŁ NR XXXVIII/2021 

SESJI RADY MIEJSKIEJ W NAŁĘCZOWIE 

z dnia 12 sierpnia 2021 roku 

 

 Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Nałęczowie – Krzysztof 

Muciek. Sesję rozpoczęto o godz. 13:02. Obecnych było 12 Radnych 

Ad. 1. 

 Otwarcie Sesji. (0:05) 

 Sesję otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Muciek. Poinformował, że „sesja 

jest transmitowana na żywo z wykorzystaniem obrazu i dźwięku”. Poprosił następnie radnych, by 

potwierdzili kworum (poprzez wciśnięcie przycisku Kworum w programie eSesja). Stwierdził, że 

w sesji uczestniczy 12 na 15 Radnych, co stanowi kworum niezbędne do podejmowania 

prawomocnych uchwał. Powitał wszystkich radnych, burmistrza, skarbnika, sekretarza oraz 

wszystkich oglądających i słuchających transmisji w kanale internetowym. 

Radni nieobecni: Małgorzata Pacholik, Grzegorz Pszczoła i Jacek Wilk 

Lista obecności radnych w załączeniu do protokołu. 

Ad. 2. 

 Przyjęcie porządku obrad (01:24). 

Przewodniczący Sesji odczytał porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Informacja o działalności Burmistrza między sesjami. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu na 2021 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na rzecz 

PGE Dystrybucja S.A. Oddział Lublin obejmującej sieć elektroenergetyczną wraz z stacją 

transformatorową i linią SN.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonej przy 

ul. Henryka Wiercieńskiego w Nałęczowie. 

8. Oświadczenia, zapytania i wolne wnioski. 

9. Odpowiedzi na zapytania. 

10. Interpelacje. 

11. Zamknięcie obrad.  

Zapytał radnych, czy wnoszą jakieś zmiany, bądź uwagi do przedstawionego porządku obrad. Radni 

nie zgłosili żadnych uwag wobec czego Przewodniczący Sesji (2:31) poddał pod głosowanie 

powyższy porządek obrad, który został przyjęty jednogłośnie przy 12 głosach „za”, (głosowało 

13 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 3. 

Informacja o działalności Burmistrza między sesjami. 
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Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (3:01) przedstawił informację o swojej działalności 

w okresie od 25 czerwca do 12 sierpnia 2021 r. 

1. Trwa wykonywanie dokumentacji projektowej na: przebudowę drogi wewnętrznej w Chruszczowie 

Kolonii, przebudowę nawierzchni drogi gminnej w Piotrowicach, budowę chodnika przy 

ul. Kombatantów w Nałęczowie i budowę ciągu pieszego w miejscowości Drzewce Kolonia. 

Ponawiamy zapytania dotyczące dokumentacji projektowych dla Sołectwa Strzelce i Paulinów 

ponieważ przy wcześniejszych zapytaniach nie wpłynęła żadna oferta. 

2. Został przekazany plac budowy firmie realizującej przebudowę ulicy Spacerowej. Zostały 

wykonane wstępne wytyczenia geodezyjne i według deklaracji wykonawcy w tym tygodniu 

rozpoczną się pierwsze prace budowlane. 

3. W dniu dzisiejszym zostanie ponownie ogłoszony przetarg na rewitalizację parku ponieważ przy 

poprzednim otwarciu oferty wszystkie opiewały powyżej kwot zabezpieczonych w budżecie 

i równocześnie część z nich miała uchybienia formalne i nie mogła być brana pod uwagę. 

Podobna sytuacja z przetargiem na maszynę sprzątającą, gdzie również były uchybienia formalne 

w złożonej dokumentacji i przetarg zostanie ponownie ogłoszony. 

4. W najbliższym czasie ogłoszony zostanie przetarg na przebudowę drogi na Choiny w Bochotnicy-

Kolonia. Formalnie zostaliśmy przeniesieni z listy rezerwowej na podstawową w ramach Funduszu 

na Rozwój Dróg Lokalnych. Dnia 6 sierpnia w poprzedni piątek odebraliśmy również pozwolenie 

na budowę tej drogi ze starostwa. 

5. W ubiegłym tygodniu nastąpiło otwarcie przetargu w ramach Odnawialnych Źródeł Energii 

   Panele fotowoltaiczne 
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6. Przygotowywane są 

uzupełnienia do złożonych wniosków o płatności w związku ze zrealizowanymi inwestycjami w 

ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych oraz pozostałymi. 

7. Przeprowadzamy 

aktualizację kosztorysu na budowę ronda w centrum Nałęczowa w ramach dotacji z Rządowego 

Funduszu Inwestycji Lokalnych w celu ogłoszenia przetargu na realizacje tego zadania. 

8. Przekazano 

wykonawcy plac budowy kanalizacji Cynkowa. 

9. Brał udział w 

wideokonferencje z Wojewoda Lubelskim w sprawie promocji szczepień w poszczególnych 

gminach. 

10. Brał udział w walnych 

zebraniach jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych w Nałęczowie i Bronicach. 

11. Zostały wręczone 

nagrody finansowe dla uczniów Szkół Podstawowych z terenu Gminy Nałęczów z najlepszymi 

wynikami w nauce. 

12. Odbył się XXIV 

Międzynarodowy Festiwal Pianistyczny oraz kolejny Festiwal Muzyki Operowej pn „Viva il 

Cantare” (imprezy z koncertami w cyklu tygodniowym). 

13. W ostatni weekend 

miało miejsce zakończenie Międzynarodowych Zawodów Balonowych i Mistrzostw Polski, 

imprezą towarzyszącą tej głównej imprezie była Smakuj Lato w Nałęczowie. 

14. Trwają przygotowania 

do organizacji dożynek Gminno - Parafialnych w najbliższą niedzielę, na które zaprosił serdecznie 

radnych i mieszkańców. 

15. W miniony weekend 

odbył się również event promujący Program Profilaktyka 40+,  organizowany wspólnie z NFZ i 

Luxmed. Z posiadanych danych z NFZ wynika, że stoiska odwiedziło ponad 1500 osób. 

16. Brał udział w 

konferencji prasowej razem z Marszałkiem Województwa Lubelskiego Panem Jarosławem 

Stawiarskim i dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich w Lublinie odnośnie Budowy Obwodnicy 

Nałęczowa. 

17. Odbyła się sesja 

sołtysów podczas której omówiony został postęp rzeczowy w realizacji funduszy sołeckich w roku 

bieżącym oraz harmonogram jesiennych spotkań dotyczących funduszy na rok przyszły. 

18. Na zaproszenie 

Marszałka Województwa Lubelskiego brał udział w konferencji otwierającej konsultacje 

społeczne Funduszy Europejskich dla Lubelszczyzny w perspektywie 2021 – 2027. Województwo 

Lubelskie jako pierwsze w Polsce rozpoczęło etap konsultacji społecznych,  

19. Brał udział w 

Walnym Zgromadzeniu Stowarzyszenia Gmin Uzdrowiskowych, na którym udzielono 

absolutorium i dyskutowano o programie Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska pn. 

Klimatyczne Uzdrowiska. W przypadku Nałęczowa przygotujemy audyt i dokumentację do 

złożenia wniosku o dofinansowanie na termomodernizację Przedszkola im. Adama Żeromskiego 

w Nałęczowie. 
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20. Brał udział w 

uroczystości oficjalnego otwarcia Nadwiślańskich Drezyn Rowerowych przez Starostę Opola 

Lubelskiego. 

21. Brał udział  w 

otwarciu wystawy poświęconej działalności Kół Gospodyń Wiejskich z terenu Gminy Nałęczów. 

22. Została uruchomiona 

Gminna komunikacja autobusem elektrycznym. 

23. Został rozstrzygnięty 

przetarg na dostawę energii elektrycznej w ramach grupy zakupowej, do której przystąpiliśmy, 

zakładając, że uda się wynegocjować lepszą cenę w ramach całej grupy. 

24. Wykonane zostały 

naprawy punktowe asfaltu na drogach gminnych. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 

Ad. 4. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. (19:47) 

Na prośbę Przewodniczącego Sesji (20:20) Pan Kazimierz Werner – Skarbnik – Główny 

Księgowy Budżetu zreferował projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

Przewodniczący Sesji (27:10) zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do 

przedstawionej zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodniczący Sesji (28:28) poprosił przewodniczącą 

komisji budżetowej o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radna Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego 
(28:32) przedstawiła opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Gospodarki, Budżetu i Mienia 

Komunalnego na posiedzeniu w dniu 11 sierpnia 2021 r. projekt uchwały w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej - opiniuje pozytywnie jednogłośnie przy 5 głosach „za” 

(głosowało 5 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (28:49) odczytał projekt uchwały Nr XXXVIII/247/21 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 12 sierpnia 2021 r. w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

Uchwała Nr XXXVIII/247/21 (29:22) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

12 głosach „za” (głosowało 12 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 5. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu na 2021 rok. (29:40) 

Na prośbę Przewodniczącego Sesji (29:54) Pan Kazimierz Werner – Skarbnik – Główny 

Księgowy Budżetu zreferował projekt uchwały w sprawie zmian budżetu na 2021 rok. 

Przewodniczący Sesji (27:10) zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do 

przedstawionych zmian budżetu na 2021 rok i otworzył dyskusję. 

W dyskusji i wyjaśnieniach udział wzięli:  

Przewodniczący Sesji (42:20), Burmistrz Nałęczowa (42:20), Radny Wojciech Pawłocik (45:36), 

Przewodniczący Sesji (46:17), Pani Maria Pawelec – Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej (47:02), Burmistrz Nałęczowa (47:41), Radny Wojciech Pawłocik (48:16), 

Przewodniczący Sesji (48:38), Pan Kazimierz Werner – Skarbnik (49:02), Przewodniczący Sesji 

(49:08), Radny Jerzy M. Sołdek (49:14), Burmistrz Nałęczowa (49:31), Przewodniczący Sesji 

(50:03), Pan Wiesław Jarosiński – Dyrektor Miejskiego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji 

w Nałęczowie (50:50). 
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Więcej chętnych do zabrania głosu nie było, zatem Przewodniczący Sesji poprosił (51:56) 

przewodniczącą komisji budżetowej o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radna Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego 
(52:02) przedstawiła opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Gospodarki, Budżetu i Mienia 

Komunalnego na posiedzeniu w dniu 11 sierpnia 2021 r. projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 

na 2021 rok - opiniuje pozytywnie jednogłośnie przy 5 głosach „za” (głosowało 5 członków 

komisji). 

Przewodniczący Sesji (52:02) odczytał projekt uchwały Nr XXXVIII/248/21 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 12 sierpnia 2021 r. w sprawie zmian budżetu na 2021 rok. 

Uchwała Nr XXXVIII/248/21 (52:58) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

12 głosach „za” (głosowało 12 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

 

Ad. 6. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na 

rzecz PGE Dystrybucja S.A. Oddział Lublin obejmującej sieć elektroenergetyczną wraz 

z stacją transformatorową i linią SN. (53:36) 

Przewodniczący Sesji (53:53) dokonał krótkiego wprowadzenie w zagadnienie uchwały informując, 

że wczoraj na Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego prosiliśmy o wyjaśnienia, czy to 

chodzi o przebudowę, czy budowę nowej stacji transformatorowej. Dzisiaj wszyscy otrzymaliśmy 

materiały z których jasno wynika, że to zadanie obejmuje przebudowę linii SN wraz z budową 

budynku ze stacją transformatorową na działce, na której znajduje się budynek Nałęczowskiego 

Ośrodka Kultury w Nałęczowie. 

Zapytał, czy są potrzebne dodatkowe wyjaśnienia do tego projektu uchwały. 

Chętnych do zabrania głosu nie było, zatem Przewodniczący Sesji poprosił (54:38) przewodniczącą 

komisji budżetowej o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radna Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego 
(54:43) przedstawiła opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Gospodarki, Budżetu i Mienia 

Komunalnego na posiedzeniu w dniu 11 sierpnia 2021 r. projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na ustanowienie służebności przesyłu na rzecz PGE Dystrybucja S.A. Oddział Lublin 

obejmującej sieć elektroenergetyczną wraz z stacją transformatorową i linią SN - opiniuje 

pozytywnie jednogłośnie przy 5 głosach „za” (głosowało 5 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (54:52) odczytał projekt uchwały Nr XXXVIII/249/21 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 12 sierpnia 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na rzecz PGE Dystrybucja S.A. Oddział Lublin obejmującej sieć elektroenergetyczną 

wraz z stacją transformatorową i linią SN. 

Uchwała Nr XXXVIII/249/21 (56:01) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

12 głosach „za” (głosowało 12 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 7. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonej przy 

ul. Henryka Wiercieńskiego w Nałęczowie. (56:21) 

Przewodniczący Sesji (56:33) dokonał krótkiego wprowadzenie w zagadnienie uchwały informując, 

że wczoraj na Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego był obecny zainteresowany 

zamianą właściciel działki, po której obecnie przebiega droga gminna, która się kończy na miedzy. 

Wczoraj zostały wyjaśnione kwestie zamiany działek i padła deklaracja ze strony właściciela, że 
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oprócz zamiany działek i zrobieniu drogi wzdłuż miedzy dającej dostęp do kolejnych działek, 

zadeklarował, że poszerzy na własny koszt wyjazd naprzeciwko Osiedla Zdrojowego, czyli 

poszerzenie ulicy Wiercieńskiego. 

Radny Roman L. Kamola (57:34) dodał, że deklaracja właściciela działki zostanie zapisana w akcie 

notarialnym. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (57:43) potwierdził, że warunki zawarcia 

porozumienia będą w akcie notarialnym. 

Przewodniczący Sesji (57:55) zapytał, czy są potrzebne dodatkowe wyjaśnienia do tego projektu 

uchwały. 

Chętnych do zabrania głosu nie było, zatem Przewodniczący Sesji poprosił (58:02) przewodniczącą 

komisji budżetowej o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

Radna Marta Głos – Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Mienia Komunalnego 

(58:07) przedstawiła opinię Komisji w brzmieniu: „Komisja Gospodarki, Budżetu i Mienia 

Komunalnego na posiedzeniu w dniu 11 sierpnia 2021 r. projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zamianę nieruchomości położonej przy ul. Henryka Wiercieńskiego w Nałęczowie - 

opiniuje pozytywnie jednogłośnie przy 5 głosach „za” (głosowało 5 członków komisji). 

Przewodniczący Sesji (58:13) odczytał projekt uchwały Nr XXXVIII/250/21 Rady Miejskiej 

w Nałęczowie z dnia 12 sierpnia 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości 

położonej przy ul. Henryka Wiercieńskiego w Nałęczowie. 

Uchwała Nr XXXVIII/250/21 (59:20) poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie przy 

11 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się” (głosowało 12 radnych). 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 8. 

Oświadczenia, zapytania i wolne wnioski. (59:45) 

Przewodniczący Sesji (59:55) zadał pytanie, czy do przedłożonego w materiach na sesję protokołu: 

Nr XXXIV/2021 z Sesji Rady Miejskiej w Nałęczowie z dnia 29 kwietnia 2021 roku Państwo Radni 

wnoszą jakieś uwagi.  

Radni żadnych uwag nie wnieśli do w/w protokołu.  

Radny Jerzy M. Sołdek (1:00:25) 

- Zgłosił źle zlokalizowane przejście dla pieszych na ul. Spółdzielczej przy skrzyżowaniu 

z ul. Kolejową. Problem polega na tym, że przy wjeżdżaniu na ul. Spółdzielczą z ul. Kolejowej, 

pojazdy zatrzymujące się przed przejściem dla pieszych nawet te małe nie mieszczą się 

i niebezpiecznie wystają na ul. Kolejową. Przejście dla pieszych na ul. Spółdzielczej jest 

zlokalizowane za blisko skrzyżowania, co najmniej o 2 metry. Jest to pilna sprawa do załatwienia. 

Przewodniczący Sesji (1:02:27) wczoraj na komisji budżetowej rozmawialiśmy, że jest planowane 

przeprojektowanie i modernizacja ul. Spółdzielczej oraz wybudowanie łącznika do ul. Kombatantów. 

Przy tej okazji można byłoby doprojektować zmianę organizacji ruchu na ul. Spółdzielczej.  

Radny Jerzy M. Sołdek (1:02:43) dopowiedział, że to jest sprawa bardzo pilna i nie ma co czekać na 

przeprojektowanie ul. Spółdzielczej, tylko trzeba ułożyć dwa metry chodnika. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:03:02) to przejście dla pieszych na 

ul. Spółdzielczej podobnie jak przejście na ul. Kombatantów są usytuowane w pasie drogowym drogi 

wojewódzkiej. Dlatego musimy mieć użyczenie, aby dobudować kawałek chodnika głębiej 

w ul. Spółdzielczą i oddalić oznakowanie miejsca przejścia przez jezdnię od ul. Kolejowej. Przepisy 

jasno wskazują, że przejście dla pieszych może być usytuowane tylko z chodnika na chodnik. 

Radny Wojciech Pawłocik (1:04:00) 

1. Co wiadomo na temat odnowienia projektu kanalizacji w Drzewcach. 

2. Co się dzieje z drogą tzw. „Świdrówka”, bo nie widać geodezyjnych pomiarów. 
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3. Czy znajda się jakieś pieniądze na wykonanie tablicy informacyjnej o cmentarzyku w Drzewcach. 

4. Łącznik drogi gminnej Drzewce – Bronice i projekt rewitalizacji alei Kasztanowej, czy coś 

wiadomo w tych sprawach. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:05:52) 

1. Jeśli będzie projekt tablicy środki finansowe się znajdą, ale warto byłoby zabezpieczyć środki 

w ramach funduszu sołeckiego na wykonanie tej małej architektury, tak jak inne sołectwa tego 

typu zadania realizują.  

2. Droga gminna Drzewce – Bronice padła propozycja ze strony Zakładu Nałęczów „Zdrój” 

odnośnie możliwości rewitalizacji tej drogi. Według ich koncepcji na odcinku Alei Kasztanowej 

powinien zostać zdjęty asfalt z drogi i ułożony bruk, czy bazalt o większej przepuszczalności na 

terenie czynnym biologicznie. Takie rozwiązanie wiąże się z ograniczeniem nośności drogi, która 

byłaby dla pojazdów lżejszych. Dla pojazdów cięższych i maszyn rolniczych zakład sugeruje 

zbudowanie nowej drogi, aby Aleje Kasztanowa omijać. Obecnie nie widzi możliwości 

finansowych na zbudowanie takiej alternatywnej drogi. Jesteśmy otwarci na propozycję Zakładu 

rewitalizacji Alei Kasztanowej. 

3. W sprawie Kanalizacji w Drzewcach będziemy składać jeden duży wniosek w ramach projektu 

Nowy Ład i naborów na rozbudowę i modernizację kanalizacji sanitarnej na terenie Gminy 

Nałęczów. Rozbudowa kanalizacji będzie dotyczyć miejscowości Drzewce i Piotrowice, natomiast 

modernizacja dotyczy wskazanych odcinków przez Miejski Zakład Wodociągów i Kanalizacji 

w Nałęczowie i polegać będzie na wymianie starych azbestowych rur w centrum Nałęczowa i w 

Parku. 

4. Droga „Świdrówka”, podobnie jak w przypadku dokumentacji projektowej drogi w Sołectwie 

Strzelce i Sołectwie Paulinów z funduszy sołeckich, tak samo na „Świdrówkę” przy zapytaniach 

nie wpłynęła żadna oferta od projektantów, więc będziemy ponawiać zapytania.  

Radny Wojciech Pawłocik (1:08:56) 

Moje pytanie dotyczyło jakby oświetlenia, bo projekt rewitalizacji zawierał wymianę nawierzchni 

Alei Kasztanowej i oświetlenia. Czy mieszkańcy mają szansę na kilka lamp np. ledowych. Tam jest 

taki ładny odcinek spacerowy, a jest ciemno. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:09:12) odpowiedział, że zbliża się okres zebrań 

sołeckich w sprawie rozdysponowania środków z funduszy sołeckich na 2022 rok i proponuje 

zabezpieczyć środki z funduszu sołeckiego na lampy podobnie jak inne sołectwa. Wówczas takie 

lampy zostaną zamówione.  

Radny Grzegorz Szkoła (1:09:31)  

Zgłosił, że mieszkańcy ulicy Wiercieńskiego i Charza „A”, ci którzy mają problemy 

z przemieszczaniem się zwracają się z wnioskiem o skomunikowanie tych ulic z centrum miasta. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:10:07) odpowiedział, że wniosek zostaje przyjęty. 

Ale patrząc globalnie na potrzeby Gminy myślę, że jeżeli będą takie możliwości na bazie autobusu 

elektrycznego w pierwszej kolejności powinny być brane pod uwagę bardziej odległe sołectwa jak 

Czesławice, Ludwinów, Chruszczów czy Drzewce. Zdaje sobie sprawę z tego, że na 

ul. Wiercieńskiego mieszkają osoby, które mają utrudnione możliwości ruchowe. Skromny ale jednak 

jest chodnik na ul. Wiercieńskiego, Paderewskiego i Armatniej Górze i łatwiej się dostać do centrum 

Nałęczowa niż mieszkańcom z bardziej odległych sołectw. Obecna linia kursowania autobusu 

elektrycznego jest okresem próbnym po to, by zdiagnozować, czy mamy dodatkowe możliwości na 

rozszerzanie połączeń komunikacyjnych. 

Radny Roman L. Kamola (1:11:10) 

1. Jeżeli przetarg na fotowoltaikę wyjdzie taniej niż zakładaliśmy, to część środków będziemy 

musieli zwrócić do Urzędu Marszałkowskiego, tak to rozumiem. Zwrócił uwagę, że należałoby 

przeprowadzić rozmowy z wykonawcą, aby montował podwójne zabezpieczenia 

przeciwpożarowe. Rzadko zdarzają się, ale już występują pożary instalacji fotowoltaicznych. Dla 
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bezpieczeństwa takie zalecania są już stosowane, chociaż w prawie budowlanym jeszcze nie 

występują. Wiadomo, ze podwójne zabezpieczenia wiążą się z wyższymi kosztami. 

2. Czy ktoś wystąpił o warunki zabudowy przy nowo wybudowanych ulicach Sędziego Michała 

Tarki i ks. kpt. Aleksandra Miszczuka. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:12:32) odpowiedział: 

1. W sprawie projektu OZE, to nie jest tak, że my jakieś pieniądze oddajemy do Urzędu 

Marszałkowskiego. Po pierwsze, to mamy pewne wskaźniki do wykonania w ramach projektu, 

aby otrzymać dofinansowanie na poziomie, który uzyskaliśmy. W ramach projektu jest również 

możliwość przesuwania kosztów i będziemy chcieli maksymalnie te pieniądze wykorzystać. Jeśli 

będą jakieś oszczędności, to ogłosimy dodatkowy nabór dla osób zainteresowanych. Jeśli chodzi 

o zabezpieczenia, to nie pamięta, czy w dokumentacji technicznej są podwójne zabezpieczenia. 

2. W sprawie warunków zabudowy przy nowych ulicach.Na tym obszarze jest miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego i nie są potrzebne warunki zabudowy i nie wpływają wnioski 

w tej sprawie do Urzędu Miejskiego w Nałęczowie. Jeśli ktoś jest zainteresowany to powinien 

złożyć wniosek o pozwolenie na budowę bezpośrednio do Starostwa Powiatowego w Puławach. 

Radny Andrzej Depta (1:16:09) 

1. Zgłosił, że również miał zapytania od mieszkańców czy nie można byłoby dołożyć nowych tras do 

kursującego autobusu miejskiego. Tym bardziej, że mieszkańcy zauważyli, że między kursami, 

które wykonuje autobus miejski ma postoje w Nałęczowie i w tym czasie można byłoby 

wykorzystać do wykonania jakiegoś dodatkowego kursu. Powinna nastąpić weryfikacja obecnych 

tras kursowania autobusu jak i dodatkowego wykorzystania tras. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:17:17) odpowiedź w tej sprawie jest niezmienna. 

Dodał, że na dzień dzisiejszy na to zadanie trzeba patrzeć od strony finansowej. Mamy pozyskane 

dofinansowanie w ramach Rządowego Funduszu Przywracania Połączeń Komunikacyjnych 

konkretnie na te lokalizacje, które są objęte obecnym kursowaniem. Jeśli w przyszłym roku fundusz 

taki będzie dostępny będziemy starali się rozszerzyć zadanie o nowe linie. Uruchomienie 

dodatkowych lini jest objęte procedurą zamówień publicznych. Ustawienie godzin kursowania było 

pod kątem potrzeb mieszkańców, jest to okres próbny. Od września mam nadzieję, że szkoły ruszą 

z nauczaniem stacjonarnym i wtedy będzie pełny obraz wykorzystania Eko autobusu. Rzeczywistość 

zweryfikuje, czy te założenia były dobre. 

Przewodniczący Sesji (1:19:52) przypomniał, że założenia Lubelskiego Obszaru Funkcjonalnego 

były takie aby skomunikować miasto Nałęczów z miastem wojewódzkim. I ten bus miał być jako 

wahadło Nałęczów centrum, a Dworzec PKP. Natomiast do Lublina ma jeździć szyno bus, co pozwoli 

studentom i młodzieży uczącej się wracać z Lublina w godzinach wieczornych i późno wieczornych, 

bo dzisiaj ostatni autobus z Lublina odjeżdża o godz. 19:00. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:20:33) dodał, że oprócz wniosków mieszkańców, 

są też głosy ze strony kuracjuszy i turystów, że odjazdy busów nie są skomunikowane ze wszystkimi 

pociągami zwłaszcza popołudniowymi. Dlatego musimy równoważyć potrzeby w tym zakresie. 

Temat jest otwarty. Na dzisiaj w pierwszej kolejności są Bronice, Piotrowice, które są wykluczone 

komunikacyjnie. Problem z komunikacją występuje również w Czesławicach. 

Radny Jerzy Pyśniak (1:22:01) 

1. Zgłosił, że powinno być więcej informacji o kursującym autobusie miejskim. Na dworcu PKP jest 

tylko mało czytelny rozkład jazdy. 

2. Proszę o informację w sprawie windy w Szkole Podstawowej w Drzewcach, głównie dla osób 

oglądających, ponieważ wczoraj na Komisjach mieliśmy od Pana taką informację. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:22:57) odpowiedział: 

1. W sprawie windy w SP w Drzewcach otrzymaliśmy dofinansowanie z PFRON-u. Umowa zastała 

podpisana w ubiegłym tygodniu. Jest też dofinansowanie pozyskane przez Panią Dyrektor 
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z Zakładu Nałęczów Zdrój „Cisowianka”. Będziemy ogłaszać przetarg, który ma zakładać 

zrealizowanie tego zadania do końca bieżącego roku. 

Radny Jerzy Pyśniak (1:23:30)  

- Czy w sprawie oświetlenia przy dworcu kolejowym drogi gminnej rozmawiał Pan Burmistrz ze 

Starostwem Powiatowym w Opolu Lubelskim. Okazało się, że oświetlenie torów kolejowych nie 

oświetla wspomnianej drogi gminnej. Na wąskotorówce są lampy, które można byłoby 

wykorzystać do oświetlenia drogi za zgodą właściciela. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:24:14) odpowiedział, że rozmawiał w tej sprawie 

ze Starostą Opolskim i sprawdzi, czy zostało wysłane pismo dotyczące możliwości wykorzystania 

tych słupów wzdłuż torów na oświetlenie drogi. Starosta Opolski powiedział, że jeśli będzie taka 

możliwość techniczna to wyrazi zgodę na takie rozwiązanie. 

Radny Jerzy Pyśniak (1:24:59) zapytał o budowę chodnika przy drodze na odcinku od byłego APD 

w kierunku Szkoły Podstawowej w Drzewcach – Kolonii. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:25:07) odpowiedział, że chodnik jest 

projektowany i jest w uzgodnieniach z Powiatowym Zarządem Dróg.  

Radny Jerzy Pyśniak (1:25:27) 

Zgłosił obawę, czy nie będzie kolizji przy budowie tego chodnika i poprowadzeniu światłowodu, 

który ma być wkopywany w ziemię, bo nie wszędzie można podwiesić przewód. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:25:38) odpowiedział, że kolizji nie będzie. 

Podobna sytuacja już była w przypadku ciągu pieszo-rowerowego w Sadurkach, gdzie tez światłowód 

jest zakopany i kolizji nie było. 

Radny Adam Kozak (1:26:07) 

1. W sprawie komunikacji w Gminie Nałęczów zwrócił uwagę, że wielu mieszkańców Czesławic, 

Ludwinowa oraz z pozostałych miejscowości znacznie oddalonych od miasta Nałęczów jest 

zainteresowanych tą usługą. Wyjaśnienie już było na Sesji i tak jak powiedział Przewodniczący 

Sesji jest to projekt związany z komunikowaniem miasta Nałęczów z dworcem PKP. Jeśli chodzi 

o Czesławice i Ludwinów w momencie, kiedy zacznie się nauka w szkołach mamy zorganizowane 

połączenie komunikacyjne. Ale jeśli będziemy mieli lockdown i uczniowie nie będą dojeżdżać, to 

operatorzy, którzy komunikują Czesławice z Nałęczowem zwieszą kursy jak w tamtym roku. I nie 

będzie żadnego kursu z Czesławic do Nałęczowa. Przy pierwszym podsumowaniu połączeń 

komunikacyjnych Eko busem, które ma nastąpić we wrześniu, żeby wziąć pod uwagę taką 

sytuację, że może być lockdown i nie będzie żadnego połączenia komunikacyjnego Czesławic 

z Nałęczowem. 

2. Zgłosił sprawę niedostarczania worków na śmieci, pomimo, że zostały odebrane. Temat ten jest 

traktowany po macoszemu, pomimo, że koszty usługi są coraz wyższe. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:28:35) odpowiedział, że jeśli chodzi o kwestie 

komunikacji, to w przewodzie myślowym były zawarte już odpowiedzi, dlatego przejdzie do kolejnej 

sprawy odbioru śmieci i dostarczania worków. Występują takie zgłoszenia, cały czas na bieżąco 

zwracamy uwagę odbiorcy na nieprawidłowości. Przygotowywana jest dokumentacja do nowego 

przetargu na odbiór i zagospodarowanie odpadów z terenu naszej Gminy. Będziemy się starali, by 

w sposób bardziej skuteczny można było zapisami z przetargu egzekwować od wykonawcy 

prawidłowe działania. 

Radny Wojciech Pawłocik (1:29:29)  

1. W sprawie komunikacji Gminy Nałęczów radny Andrzej Depta mówił, że Eko bus ma postoje 

między kursami. W związku z tym umowa z przewoźnikiem jest na ilość kursów - kilometrów, 

czy na czas godzinowy oraz ile kilometrów Eko bus może przejechać na jednym ładowaniu. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:30:03) odpowiedział, że z danych technicznych 

dostawcy wynika, że średnio około 280 km Eko bus jest w stanie przejechać na jednym ładowaniu. 
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Umowa skonstruowana jest w ten sposób, że operator ma wykonać na trasie 6 kursów dziennie 

zgodnie z rozkładem. W drodze negocjacji ustalamy rozkład jazdy, przez operatora jest wyceniona 

usługa przewozowa na określoną kwotę. Kwota co miesiąc ma być pomniejszana w rozliczeniu o 

faktycznie sprzedane bilety plus dofinansowanie w ramach Rządowego Funduszu Przywracania 

Połączeń Komunikacyjnych. Bilans finansowy tego zadania poznamy po kilku miesiącach. 

Radny Wojciech Pawłocik (1:31:01) 

1. W niektórych miejscowościach turystycznych w Bieszczadach czy Pieninach w okresie letnim 

sezonowo pojawia się wiele busików, dziwne, że u nas nikt z tych przedsiębiorców nie wpadnie na 

pomysł, aby latem, kiedy jest dużo turystów, jeździć na trasie Nałęczów – Kazimierz Dolny. 

Przewodniczący Sesji (1:32:26) to się po prostu Panie Radny nie opłaca. Prywatni przedsiębiorcy 

wiedzą, co się im opłaca. Jako lokalny przedsiębiorca może się Pan z tym wyzwaniem zmierzyć. 

Radny Robert Matysiak (1:33:01) 

1. Zgłosił słabe ciśnienie wody na Strzelcach. Od wielu lat rozmawialiśmy o potrzebie budowy 

przepompowni w celu zwiększenia ciśnienia wody. 

2. Jest również potrzeba wybudowania hydrantów przeciwpożarowych na Strzelcach, bo ich nie ma. 

Dwa tygodnie temu zapalił się samochód, od którego zaczął się palić dom. Właściciel nie był 

w stanie zagasić pożaru szlauchem ogrodowym. Czy są środki Unijne na taką rozbudowę sieci 

wodociągowej. 

Pan Wiesław Jarosiński – Dyrektor Miejskiego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji 

w Nałęczowie (1:33:59) 

1. Parametry sieci wodociągowej:  

- hydranty mają wydajność zgodnie z przepisami 5 dm/1s, 

- na ciśnienie wody w budynku składa się średnica przyłącza i instalacja wewnętrzna, 

- zgodnie z przepisami ciśnienie dyspozycyjne jest odpowiednie. Ale mając na uwadze sugestie 

Pana Radnego MZWiK bierze pod uwagę dwa rozwiązania: 

o wykonanie sieci strefowej podłączonej do sieci wodociągowej w Piotrowicach wówczas na 

Strzelcach uzyskalibyśmy ciśnienie wody maksymalne w granicach 6 atmosfer. W ramach 

przebiegu obwodnicy Nałęczowa część sieci wodociągowej od strony Piotrowic ma być 

przeniesiona i w przyszłości moglibyśmy wydzielić odcinek sieci w Strzelcach i podłączyć 

ją do Piotrowic; 

o wykonanie przepompowni wody w Strzelcach. Jeśli budżet MZWiK pozwoli to 

w najbliższych latach moglibyśmy to zadanie wykonać we własnym zakresie 

w przeciwnym razie będzie to zadanie Gminy. 

Przewodniczący Sesji (1:38:08) z przedstawionej sytuacji wynika, że bardziej należałoby iść 

w kierunku budowy przepompowni wody na Strzelcach, aby zwiększyć ciśnienie wody w tym 

regionie. 

dwa tygodnie temu w Drzewcach spalił się drewniany dom i tu woda nie miała żadnego znaczenia, bo 

dom bardzo szybko się spalił. Ale straż pożarna, nie mogła pobrać wody z pobliskiego hydrantu 

Radny Wojciech Pawłocik (1:38:15) i musieli jeździć aż pod Szkołę Podstawową. Dobrze byłoby co 

jakiś czas sprawdzić te hydranty. 

Na wąskiej drodze gminnej prowadzącej do pożaru na poboczu ludzie parkowali swoje samochody, 

powysiadali i patrzyli, co się dzieje, blokując przejazd dla straży pożarnej. Radny Roman Kamola 

jako wieloletni strażak może potwierdzić. Wozy strażackie pojawiły się bardzo szybko, ale miały 

trudności z dojazdem. Zaapelował do oglądających, że tak nie można się zachowywać, pożar to nie 

koncert  i pierwszeństwo przejazdu mają strażacy. 

Radny Roman L. Kamola (1:40:04)  
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Ciśnienie w hydrantach przeciwpożarowych jest niskie, bo przy tych przekrojach rur nie będzie 

wysokie. Hydrant przy działce na której palił się dom funkcjonuje i udało się z niego podać wodę, 

tylko wiemy jakie mamy ciśnienie, a przy takim poborze wody jeszcze bardziej spada. Koledzy 

strażacy próbowali zatankować wodą samochód gaśniczy przy Szkole Podstawowej, ale było niskie 

ciśnienie, dopiero przy remizie udało się zatankować. Drugi samochód gaśniczy pobierał wodę 

w Nałęczowie. Ciśnienie wody jest tak niskie, że podawanie wody bezpośrednio z hydrantu mija się 

z celem, wodę musimy podawać przez samochód zwiększając ciśnienie. 

Odnośnie blokowania drogi i nieodpowiedniego zachowywania się ludzi podczas prowadzonych akcji 

pożarowych nie mamy lekarstwa. W takich sytuacjach strażacy są zajęci akcją gaśniczą, a nie 

usuwaniem ludzi i samochodów, którzy blokują dojazd i utrudniają działania. Sami Państwo widzicie, 

co się dzieje na autostradach wśród kierowców kiedy trzeba stworzyć korytarz ratowniczy, to też się 

nie udaje. Można tylko apelować do ludzi, że jeżeli ktoś koniecznie chce zobaczyć dane zdarzenie 

niech zachowa odpowiednie odległości i nie blokuje dróg i możliwości udzielania pomocy. 

Radny Jerzy Pyśniak (1:42:16)  

W Drzewcach – Kolonii mamy nieużywaną studnię, może tą studnię wykorzystać na cele gaśnicze. 

Pan Wiesław Jarosiński – Dyrektor Miejskiego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji 

w Nałęczowie (1:42:30) odpowiedział, że była już propozycja aby tę studnie wykorzystać do 

wyrównania ciśnienia wodociągu i jest to możliwe, ale należałoby tę wodę uzdatnić. Jest możliwość 

wykorzystania tej studni do celów pożarniczych, jeśli wybudujemy oddzielną sieć do celów p.poż. 

Kiedyś budowano sieci wodociągowe o mniejszych przekrojach rur, teraz wymagane są większe 

przekroje. W celu poprawy ciśnienia wody należałoby wymienić starą sieć na nową oraz planujemy 

połączenie pierścieniowe sieci wodociągowej miejscowości Drzewce z Drzewce-Kolonia. 

Przewodniczący Sesji (1:45:14) dodał, że wczoraj na Komisjach rozmawialiśmy, że w jednym 

momencie woda staje się dla nas niepotrzebnym żywiołem, bo nas topi w innym momencie wody 

brakuje. Do celów gaśniczych wystarczyłaby nam woda z intensywnych opadów. Przy drogach o 

podwyższonym standardzie budowane są zbiorniki retencyjne do celów gaśniczych. Może warto 

przemyśleć i przekalkulować, co bardziej się opłaca, czy przebudowywać sieci wodociągowe, czy 

zbudować zbiornik retencyjny na obrzeżach Nałęczowa tam gdzie tej wody brakuje. 

Radny Wojciech Pawłocik (1:45:55) Przewodniczący Rady poruszył bardzo ważny temat, o którym 

już jakiś czas mówimy. Jest wiele miejsc w gminie np. w Drzewcach, Bronicach czy na Charzu, 

w których po ulewie spływa bardzo dużo wody, gdybyśmy ją gromadzili wystarczyłaby na 

nawodnienie upraw w czasie suszy wszystkich plantacji. Zwrócił się do Burmistrza, że gdyby 

pojawiły się środki zewnętrzne nawet tylko na pomoc zainteresowanym zbudowaniem zbiornika 

retencyjnego, to dobrze byłoby przystąpić do takiego programu. Świeże powietrze i woda to nasza 

przyszłość, możemy nie mieć latarni, chodników, dobrych dróg, ale wodę i świeże powietrze musimy 

mieć. 

Przewodniczący Sesji (1:47:29) po przedostatnich opadach na ul. Powstańców spłynęła jedna góra 

przetaczając się przez ulicę. Było to w weekend, kiedy Zakład Gospodarki Komunalnej nie pracuje, 

w dyrekcji dróg też nikt nie pracował i droga była nie do uprzątnięcia. Mieszkańcy własnymi siłami 

łopatami sprzątali oraz strażacy włączyli się z pompami do akcji sprzątania. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:48:22) w dniu wczorajszym na ul. Powstańców – 

drodze powiatowej odbyło się spotkanie z przedstawicielami Powiatowego Zarządu Dróg. Spotkanie 

dotyczyło między innymi mostu, który jest w bardzo złym stanie technicznym. Należy się spodziewać 

do końca tego roku lub na początku przyszłego, że będą wprowadzone ograniczenia tonażowe 

w ruchu. Na wysokości mostu będzie prawdopodobnie dopuszczony jeden pas ruchu. Powiatowy 

Zarząd Dróg w Puławach będzie ogłaszał przetarg na wykonanie dokumentacji projektowej na 

budowę nowego mostu w procedurze wywłaszczeniowej, ponieważ nieuregulowany jest stan prawny 

działek, na których znajduje się most. Powiatowy Zarząd Dróg w Puławach będzie również zgłaszać 

wniosek o dofinansowanie do Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji. Na tym spotkaniu 

była również rozmowa o stanie tej drogi i o jej odwodnieniu oraz o zagrożeniach, które się pojawiają. 
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O tą sytuację, która miała miejsce trudno winić Powiatowy Zarząd Dróg w Puławach ponieważ 

zalanie drogi błotem nie było z ich winy, bo to nie jest problem złego odwodnienia drogi powiatowej 

tylko tego, że rolnik uprawiający pole na zboczu nawet nie przeorał bruzdy, która zatrzymałaby spływ 

wody z góry. Ustaliliśmy, że Powiatowy Zarząd Dróg w Puławach spróbuje wykonać nieckę 

o charakterze rowu odwadniającego, która mogłaby zatrzymać wodę czy błoto spływające z góry. 

Zaapelował do rolników aby przy uprawie swojego pola na skłonach czy zboczach przy drodze 

wykonać bruzdę w poprzek działki, tj. wzdłuż drogi. 

Radny Wojciech Pawłocik (1:51:10) Pan Burmistrz poruszył temat, który również występuje 

w Bronicach, co może również potwierdzić Radna Marta Głos. Jadąc od Pałacu w Bronicach 

w kierunku Buchałowic po prawej stronie rolnik orze pole do samej drogi na odcinku około 100m. Po 

każdym deszczu błoto spływa na drogę, a my musimy ponosić koszty oczyszczania tej drogi. Jest to 

droga powiatowa, która ma wytyczony pas drogowy 1 lub 2 metry od jezdni, a rolnik orze jak swoje 

na odległość 20 cm od drogi. Jest to zachowanie kary godne. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:53:14) dodał, że uczula rolników na takie 

zachowania, ponieważ po tym spotkaniu przedstawiciel Powiatowego Zarządu Dróg w Puławach 

stwierdził, że będzie składać wnioski do policji o karanie mandatami za oranie pasa drogowego przez 

rolników. Oni też nie poczuwają się do odpowiedzialności, że droga jest źle odwodniana, bo błoto 

spływa z upraw. Przestrzegam, aby na to zwrócić uwagę. Później jest problem zwłaszcza w weekendy 

z usunięciem błota z drogi, który można zmniejszyć prostymi działaniami jak nie oranie pasa drogi do 

samej jezdni i przeoranie działki w poprzek. 

Przewodniczący Sesji (1:54:24) rozwiązaniem takiej sytuacji byłoby projektowanie przy 

przebudowie każdej drogi głębokich rowów odwadniających, których się nie da pokonać traktorem. 

Radna Marta Głos (1:54:31) w Bronicach były rowy wzdłuż tej drogi, zostały zamulone, a później 

stały się częścią upraw polowych i nieformalna własnością. 

Radny Jerzy Pyśniak (1:54:54) jako Komisja Rolnictwa i Rozwoju Wsi wykonaliśmy przegląd dróg 

gminnych i faktycznie drogi są podorywane. Możemy apelować tylko do samych siebie, abyśmy 

zadbali o drogi, bo za nas nikt tego nie zrobi. 

Przewodniczący Sesji (1:55:39) dodał, że przeznaczenie funduszy sołeckich na utwardzenie dróg 

tłuczniem, który za moment zostanie przyorany mija się z celem. Nawet zrobienie asfaltu, co widać na 

nowo wybudowanych drogach w Bochotnicy, że zostały porysowane bronami, czy pługiem. 

Radny Jarosław Maciążek (1:55:39) 

Czy przepusty na Chruszczowie-Kolonii koło Pana Turka zostały udrożnione. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:56:13) odpowiedział, że część pacy było 

wykonane, a pozostała część jest w ustaleniach z dyrektorem MZGKiM. 

Radny Jarosław Maciążek (1:56:32) Pan Turek prosił mnie o przekazanie, że po dużych opadach 

jest podtapiany ponieważ przepusty tylko w połowie są drożne. 

Pan Wiesław Pardyka – Burmistrz Nałęczowa (1:56:48) dodał, że rozmawiał już z Panem Turkiem 

odnośnie uregulowania stanu prawnego tego obszaru, abyśmy mogli w drodze zamiany wyprostować 

stan prawny, bo droga na pewnym odcinku przebiega przez prywatną działkę. Jest zlecane 

udrożnienie tego przepustu oraz położenie kilku dużych płyt, bo są załamane na wysokości cieku 

wodnego, który prowadzi do przepustu.  

 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 9. 

Odpowiedzi na zapytania. (1:57:47) 

Odpowiedzi na zapytania radnych zostały udzielone w pkt. 8. Od (1:02:27) do (1:57:30) 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  
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Ad. 10. 

Interpelacje. . (1:57:51) 

Przewodniczący Sesji (1:57:52) poinformował, że nie wpłynęła żadna interpelacja między Sesjami 

Rady.  

Zapytał, czy ktoś z publiczności chce zabrać głos. 

Pan Marian Sołyga – mieszkaniec Piotrowic (1:58:04)  

„Kochani moi mówi Marian Sołyga z tytułem II Proroka obecnych czasów na XXXVIII Sesji Rady 

Miejskiej w Nałęczowie w dniu 12 sierpnia 2021 roku. Woda, która znajduje się między innymi 

w naszym środowisku pod ziemią nie jest własnością ani Rozlewni Wody „Nałęczowianka”, ani 

Rozlewni Wody „Cisowianka”. A to oznacza, że z produkcji i ze sprzedaży wody „Nałęczowianki” 

i „Cisowianki” powinni mieć korzyść finansową także mieszkańcy między innymi miasta i gminy 

Nałęczów. Nawiążę do mojej wypowiedzi z poprzedniej sesji w dniu 25 czerwca 2021 roku 

dotyczącej opodatkowania Rozlewni Wody „Nałęczowianka” i Rozlewni Wody „Cisowianka” i to 

stanowisko stanowczo podtrzymuję. Moja propozycja do wstępnej dyskusji to 70 groszy od butelki 

wody 1,5 litrowej, 30 groszy od butelki wody 0,5 litrowej i 0,33 litrowej. Według mojego poglądu 

Pan Burmistrz powinien być zadowolony, że ja chce pomóc w odzyskaniu słusznie należnych 

pieniędzy. Tak się składa, że mam rozsądne podstawy do unieważnienia umowy Rozlewni Wody 

„Nałęczowianka”. W tym miejscu mam serdeczna prośbę do Radnego Leszka Kamoli, aby poprosił 

swojego braciszka członka Komisji Zakładowej Związku „Solidarność” w Uzdrowisku Nałęczów, aby 

zaprzestał bezprawnie już od kilkunastu lat utrudniać mojej osobie zostania Przewodniczącym 

Związków Zawodowych „Solidarność”. W liście nr 500, który przekazałem Burmistrzowi Nałęczowa 

9 sierpnia 2021 roku, prosiłem o zorganizowanie spotkania z mieszkańcami miast i gminy Nałęczów 

oraz z przedstawicielami Rozlewni Wody „Nałęczowianka” i Rozlewni Wody „Cisowianka”. Na tym 

spotkaniu oprócz dyskusji i rozważań w sprawie opodatkowania, o czym wcześniej mówiłem, 

mieszkańcy powinni się zapoznać z okolicznościami i wydarzeniami jakie istniały przy powstawaniu 

Rozlewni Wody „Nałęczowianka”. A te okoliczności były naprawdę interesujące. Są rozsądne 

podstawy unieważnienia umowy Rozlewni Wody „Nałęczowianka”. Gdyby nie utrudniano mojej 

osobie pozostania Przewodniczącym Związków Zawodowych „Solidarność” już dawno bym tą 

sprawę zakończył. Opodatkowanie tych rozlewni wód powinno nastąpić już kilkanaście lat temu. W 

tej sprawie zawinili były Burmistrz Andrzej Ćwiek przy wyraźnym poparciu Radnego Jacka Wilk, 

a wcześniej zawinił także Burmistrz Wojciech Wójcik przy wyraźnej pomocy i wsparciu 

Przewodniczącej Rady Marty Głos. W liście nr 500 są informacje, że jeżeli zostanę Przewodniczącym 

Związków Zawodowych „Solidarność” Zakładu Leczniczego „Uzdrowisko Nałęczów”, to podejmę 

działania w celu otrzymania przez całą załogę ZL „Uzdrowisko Nałęczów” i byłych pracowników od 

1993 roku po 21 tys. zł. Uważa, że tak się należy. Obecny Burmistrz Nałęczowa był pracownikiem ZL 

„UN” i również jemu te 21 tys. zł. będą się należeć. Nie chcę podejrzewać, że skąd indziej otrzyma 

więcej jak nie spełni mojej prośby i przeprosił za podejrzenia.  

Przewodniczący Sesji przywołał mówcę do konkretnych wypowiedzi, informując, że jego argumenty 

również zawarte w listach są już wszystkim znane. 

Cd. Wypowiedzi Pana Mariana Sołygi. Chcę wierzyć, że na spotkanie 7 listopada 2021 r. Pan 

Burmistrz z całą Radą Miejską poprze moje działania, bo powinniśmy mieć jeden cel. Powtarzam 

stanowczo należą się duże pieniądze i wierzę, że dojdzie do spotkania w tej sprawie. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Ad. 11. 

Zamknięcie obrad. (2:05:12) 

Wobec wyczerpania wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady – Krzysztof 

Muciek zamknął obrady XXXVII Nadzwyczajnej Sesji VIII Kadencji Rady Miejskiej w Nałęczowie. 

Sesję zakończono o godz. 15:07. (2:05:22) 
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Protokołowała 

Teresa Ząbroń   

Legenda: np. (2:27:32) czas transmisji sesji (godzina:minuta:sekunda) 

 

 

 

  


